

# 服装学报

FUZHUANG XUEBAO

双月刊 1998 年创刊 第 7 卷第 6 期(总第 41 期) 2022 年 12 月出版

## 目 次

### · 服装材料与技术 ·

- 段彩竹节纱时序化分布规律设计及其数控成型原理 ..... 薛 元, 汪燕燕, 王怡淞, 卜华香, 吕明明(471)  
儿童夜光安全服装的可视性能分析 ..... 闫彦红, 郑晨华, 邸 野, 杨 阳(480)

### · 服装信息与工程 ·

- 多因素耦合翻立领样板生成模型构建 ..... 郭子翊, 黄振华, 龙 翩, 邹奉元(486)  
基于灰色近优模型远红外压力袜缓解运动疲劳性能评价 ..... 吕笛笛, 李艳梅(493)

### · 服装历史与文化 ·

- 明代贴里与曳撒形制异同考 ..... 常晓君, 王楚昀(506)  
从人物画解读唐宋时期女性内衣变化 ..... 傅茗琪, 梁惠娥(514)  
霞帔形制发展特征及内涵 ..... 邵文静, 张 宁(523)  
陕西凤翔千层底纹样的艺术特征与文化内涵 ..... 王教庆, 赵晓艳(533)  
1978—2021 年中国男士牛仔服的发展变化 ..... 李慧娴, 刘 勇, 李 畔(540)

### · 服装设计与营销 ·

- 基于感性意象的连衣裙款式风格评价 ..... 皮珂珂, 陈敏之(547)  
校园旧衣回收服务优化设计 ..... 张倩芸, 周莉英, 刘 威, 闫利峰, 胡 娜(554)

### · 书评 ·

- 汉族民间足服的物证之法与设计之论——评《生辉霞履》 ..... 季晓芬(513)

- 服装学报 2022 年第 7 卷总目次 ..... ( I )

卷 终

主管部门 中华人民共和国教育部  
主办单位 江南大学  
主编 高卫东  
副主编 崔荣荣 王永进  
编辑出版 《服装学报》编辑部  
地址 江苏省无锡市蠡湖大道  
1800 号  
邮政编码 214122  
电话 0510-85913519  
电子邮箱 fzxb@jiangnan.edu.cn  
网址 http://fzxb.paperonce.org  
中国标准连续出版物号 ISSN 2096-1928  
CN 32-1864/TS  
广告经营  
许可证号 3202011653001  
发行范围 公开发行  
国内发行 江苏省邮政局  
邮发代号 28-189  
排版印刷 无锡市人民印刷厂有限公司  
国内定价 20.00 元

# JOURNAL OF CLOTHING RESEARCH

Vol. 7

No. 6(Sum No. 41)

Dec. 2022

## CONTENTS

Time-Sequential Distribution Design and Numerical Control Forming Principle of Segment Colored Slub Yarn ... XUE Yuan, WANG Yanyan, WANG Yisong, BU Huaxiang, LYU Mingming(471)
Visibility Analysis of Children Nocturnal Safety Garments ..... YAN Yanhong, ZHENG Chenhua, KUANG Ye, YANG Yang(480)
Study on Multi-Factor Coupling Model of the Auto-Generation of Collar Flat Sketch ..... GUO Ziyi, HUANG Zhenhua, LONG Ying, ZOU Fengyuan(486)
Evaluation of Alleviating Sports Fatigue Performance of Far-Infrared Compression Stockings Based on Grey Optimal Model ..... LYU Didi, LI Yanmei(493)
Process Characteristics and Regional Features of Gold Silver Thread Embroidery of Guangxiu ..... LI Jin(498)
Similarities and Differences Between Tieli and Yisan in Ming Dynasty ..... CHANG Xiaojun, WANG Chuyun(506)
Interpreting the Changes of Women's Underwear in Tang and Song Dynasties from the Figure Paintings ..... FU Mingqi, LIANG Hui'e(514)
Development Characteristics and Connotation of the Shape of Xiapei ..... SHAO Wenjing, ZHANG Ning(523)
Artistic Characteristics and Cultural Connotation of the Thousand-Layer Bottom Patterns in Fengxiang, Shaanxi ..... WANG Jiaoqing, ZHAO Xiaoyan(533)
Development and Change of Men's Jeans in China from 1978 to 2021 ..... LI Huixian, LIU Yong, LI Bin(540)
Dress Style Evaluation Based on Perceptual Image ..... PI Keke, CHEN Minzhi(547)
Optimization Design of Campus Used Clothes Recycling Service ..... ZHANG Qianyun, ZHOU Liying, LIU Wei, YAN Lifeng, HU Na(554)

**Responsible Institution** Ministry of Education of the People's Republic of China

**Sponsored by** Jiangnan University

**Chief Editor** GAO Weidong

**Deputy Editor** CUI Rongrong, WANG Yongjin

**Edited and Published by** Ed. Dept. of Journal of Clothing Research

**Address** No.1800 Lihu Road, Wuxi 214122, China

**Tel** 0086-510-85913519

**E-mail** fzxb@jiangnan.edu.cn

**Website** <http://fzxb.paperonce.org>

**CSSN** ISSN 2096-1928  
CN 32-1864/TS

**Fixed Price** ¥20.00

**End of Volume**

English Editor: KE Ying, HU Xiaorui, SU Jing